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Agendapunt 4c- Weidevogelbeheer 

 



           

Inspreken Provinciaal Natuurbeheerplan/weidevogels Cie Duurzaamheid, 2 september 2015  

Graag wil ik mij aan u voorstellen: ik ben Coby Dekker, voorzitter van het Flevolands Agrarisch 

Collectief (FAC). Bij deze wil ik gebruik maken van de mogelijkheid om in te spreken tijdens uw 

commissievergadering om een en ander te verduidelijken ten aanzien van de rol van de 

weidevogels in het nieuwe stelsel van agrarisch natuurbeheer (ANB), dat later vanmiddag op 

uw agenda staat. 

Omdat u later vanmiddag ook nog een verhelderende presentatie van Jacco Maissan krijgt, zal 

ik proberen mij te richten op de hoofdlijnen. 

Allereerst kort over het Flevolands Agrarisch Collectief: dit is het orgaan dat is opgericht om in 

het nieuwe stelsel van Agrarisch Natuurbeheer dat per 1 januari 2016 ingaat, een 

gebiedsaanvraag in te dienen voor het agrarisch natuurbeheer in de gehele provincie Flevoland. 

Het FAC is op 30 december 2014 opgericht door de 6 Agrarische Natuurverenigingen (ANV's) in 

Flevoland en samen met LTO geeft wij nu vorm en inhoud aan het ANB en bufferstroken. In 

totaal zijn er in Nederland 40 collectieven opgericht, soms dus meerdere collectieven per 

provincie, in Flevoland dus 1. 

Het nieuwe stelsel is ingericht omdat het ANB effectiever en efficiënter moest, derhalve is er 

door het Ministerie van EZ en IPO gekozen voor bepaalde doelsoorten per provincie. Voor 

Flevoland zijn dat de Grauwe Kiekendief, Veldleeuwerik en Kleine en Wilde Zwaan geworden, 

ook wel akkervogels genoemd. Deze doelsoorten zijn dus toebedeeld door het Ministerie van 

EZ en IPO en het FAC heeft daar geen inspraak in gehad. 

Echter in Flevoland hebben de oudste ANV's:  Kop van de NOP en Rivierduingebied (zij bestaan 

ongeveer 15 jaar) een rijke ervaring met weidevogels: zowel draagvlak onder agrariërs als 

enthousiaste vrijwilligers voor de bescherming van vogels.  

Vorig jaar tijdens de vorming van het collectief - voorheen werden de belangen behartigd door 

BoerenNatuur - hebben de gezamenlijke ANV's in juni 2014 een werkbezoek voor PS-leden 

georganiseerd naar de Kop van de NOP om enerzijds de stelselwijziging toe te lichten en 

anderzijds het succes van de weidevogels te tonen.  

Tevens hebben wij tijdens de voorbesprekingen met de provincie over het Provinciaal 

Natuurbeheerplan 2016 (over maatregelen en gebieden) continue aandacht gevraagd voor de 

weidevogels. Tijdens dit proces over de totstandkoming van het Natuurbeheerplan is er 

voortdurend  goed overleg geweest met de provincie, maar dit heeft niet geresulteerd in 

aanpassing van de doelsoorten. Ook onze formele reactie middels een zienswijze op het NBP 

heeft niet geleid tot aanpassing van de doelsoorten.  



Voor de gebiedsaanvraag van het Collectief wordt gewerkt met clusters - groepen boeren die 

een samenhangend geheel aan maatregelen, dus zowel nestgelegenheid als 

wintervoedselvelden - binnen een bepaald gebied gaan aanleggen. In het Rivierduingebied is 

ook zo'n cluster gevormd. Ter versterking van de maatregelen voor akkervogels daar (zoals 

akkerranden), willen de boeren graag ook maatregelen nemen voor de weidevogels. Plas-dras 

en uitgesteld maaibeheer zijn maatregelen die echter niet binnen het nieuwe stelsel vergoed 

kunnen worden, het zijn immers maatregelen voor weidevogels terwijl akkervogels de 

doelsoorten binnen Flevoland zijn. 

Het Flevolands Agrarisch Collectief wil echter wel graag deze maatregelen stimuleren omdat ze 

behalve de weidevogels ook de akkervogels in het gebied zullen stimuleren en kwaliteit zal 

toevoegen. Het cluster zal door deze maatregelen robuuster worden. Daarnaast wordt in 

datzelfde Rivierduingebied in het kader van Nieuwe Natuur nog de zgn. Barkema-kavel 

ingericht. Een en ander hebben wij toegelicht tijdens een presentatie voor een aantal PS-leden 

op 6 mei 2015 in de Kalverschuur in het Rivierduingebied. Voor deze extra maatregelen vragen 

wij als FAC een bedrag van € 14.500 per jaar. Enige haast is geboden omdat wij nu de 

zogenaamde gebiedsaanvraag hebben ingediend en deze extra maatregelen daar onderdeel 

van uitmaken. Het maakt van het cluster en de Barkema-kavel juist een samenhangend en 

daardoor sterker geheel! 

Mocht het niet doorgaan dan zal dit een negatieve uitstraling hebben naar de boeren in het 

Rivierduingebied die al lange tijd aan weidevogelbescherming doen en natuurlijk voor het 

draagvlak onder zowel boeren als vrijwilligers, terwijl wij vanuit het FAC juist continu werken 

vanuit draagvlak en continuïteit.  

En natuurlijk de weidevogels zelf, daar doen we dit immers voor! 

 

Bij deze doe ik u dus van harte namens het Flevolands Agrarisch Collectief de oproep om een 

extra bedrag van € 14.500 voor 6 jaar beschikbaar te stellen voor de weidevogels in het 

Rivierduingebied. 

 

 

Toelichting: 

Maatregelen weidevogelbeheer       Kosten 

60 ha weidevogelbeheer op grasland met zo nodig kuikenstroken  €   6.000,00 

3 ha grasland met uitgesteld maaien           1.200,00 

1,35 ha plas-dras  (op 2 plaatsen)         3.375,00 

           ________+ 

Totaal beheer          10.575,00 

20% organisatiekosten            2.115,00 

10% monitoringskosten            1.057,50 

          _______________+ 

Sub Totaal         € 13.747,50 

BTW 21%  over organisatie- en monitoringskosten          666,23 

          _______________+ 

Totaal          € 14.413,73 
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